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 Phys 210 Course Code فٛض  210 سقى انًقشس ٔسيضِ

 اسى انًقشس
  (1) ذقهٛذٚح يٛكاَٛكا

Classical Mechanics 

I 

Course Name 

 Credit hours 4 4 انٕحذاخ انذساسٛح انًعرًذج

4 انشاتع انًسرٕٖ
th

  Level 

 Math 150 Pre-requisites سٚط 150 يرطهة ساتق

 Co-requisites   يرطهة يشافق

 ذٕصٚع ساعاخ انًقشس
4(3+1+0) 4(3+0+1) 

Credit 

distribution 

     :وصف المقرر
يشكض انكرهح نلأجساو انصهثح، حشكرٓا، كًٛح انحشكح انخطٛح نهجسى، : أنظمت الجسيماث الأتعاد، انًقزٔفاخ،  ٔثلاثٛح ثُائٛح انحشكح

ْٕ انرصادو، انذفع ٔكًٛح انحشكح، حفظ كًٛح انحشكح، انرصادياخ  يا: التصادماث .ٔنهجسًٛاخ انًرعذدج، حفظ كًٛح انحشكح، انصٕاسٚخ

انضأ٘ انثاتد، كًٛاخ انحشكح  عانرساسانحشكح انذٔساَٛح، انًرغٛشاخ انذٔساَٛح، : الذوران .يشكض انكرهح إحذاثٛاخفٙ تعذ ٔتعذٍٚ، 

انذحشجح، ٔانعضو ٔكًٛح انحشكح  .، انشغموّ، انعضٓككًٛاخ قٛاسٛح ٔيرج انذٔساَٛحانذٔساَٛح كًرجٓاخ، انعلاقح تٍٛ انًرغٛشاخ انخطٛح 

ششٔط : توازن الأجسام الصلبت .ساٌ الأجساو انصهثح، حفظ كًٛح انضأٚح، انرشَحانذٔساٌ، طاقح انذٔساٌ، انقصٕس، انعضو، دٔ: انضأٚح

 .انرٕاصٌ، يشكض انجارتٛح، أيثهح عهٗ  انرٕاصٌ، اسرقشاس ٔالاذضاٌ انطثٛعٙ نلأجساو انصهثح ذحد يجال انجارتٛح

ظع انرجارتٙ، حشكح قإٌَ انجزب انعاو، ثاتد انجزب انعاو، انسقٕط انحش، انجارتٛح تانقشب يٍ س: الجاربيت طح الأسض، طاقح انٕ

 .النسبيت الخاصت .انكٕاكة ٔالأقًاس، قإٌَ انًساحح، طاقح انًذاس
Course Description: 

2D and 3D motion, projectiles, Systems of Particles: Center of Mass, Motion of the center of mass, Linear Momentum of a 

Particle, Linear Momentum of a System of particles, Conservation of Linear Momentum, the rocket. Collisions: What is a 

Collision, Impulse and Momentum, Conservation of Momentum During Collisions, Collisions in one Dimension, Two 

Dimensions Collisions, Center of Mass Reference Frame. Rotation: Rotational Motion, The Rotational Variables, Rotation with 

Constant Angular Acceleration, Rotation Quantities as Vectors, Relationships between Linear and Angular Variables: Scalar 

Form, Relationships between Linear and Angular Variables: Vector Form, Torque, Work. Rolling, Torque and Angular 

Momentum: Rolling Motion, Kinetic Energy, Torque, Angular Momentum of Rotating rigid Bodies, Conservation of Angular 

Momentum, Conservation of Angular Momentum, The processing Top. Equilibrium and Elasticity: Equilibrium, Requirements 

for Equilibrium, Equilibrium and the Force of Gravity, Stacking block. Gravity: The Gravitational Force, The gravitational 

constant G, Free fall acceleration, Gravitational Potential Energy, Motion of planets, The law of Area, Orbits and Energy, 

Special theory of Relativity. 

Course Objectives. 
Upon successful completion of MATH 150, the student will be able to: 

-Understanding and applying the laws governing the motion of different objects. 

-know the source of energies of the objectives and the relation between the these energies. 

-Understand the different kinds of motion. 

Course outcomes: 
The Main ILOs are: 1- basis of classical mechanics.. 

2- Generic skills such as communication, problem solving 
 

Textbooks and References:                                                                               :الكتب والمراجع المقررة  

Fundamentals of Physics,  David Halliday , Robert Resnick, Jearl Walker,  Wiley; 9 edition 
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